
ZÁPIS č. 13/2000 (112) 
ze zasedání Akademického senátu VUT konaného dne 12. prosince 2000 

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 
 
 
Přítomni:   viz presenční listina (celkem 22 senátorů) 
 
Omluveni:   Bo�ek/FAST, Kří�/FP 
 
Hosté:    rektor Vrbka, prorektor Kazelle, kvestor Pěnčík, 
    Ing. Zmek/KOR VUT, Prof. Sedlák/děkan FaVU 
 
 
Program: 
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Informace rektora, prorektorů, kvestora 
3. Projednání záměru vedení VUT na vytvoření Fakulty informačních technologií (FIT) 
4. Projednání vnitřních předpisů VUT: 
! Mzdového předpisu VUT 
! Statutu VUT 
! Pracovního řádu VUT 
! Jednacího řádu Umělecké rady FaVU 
! Příloh Statutu FAST 

5. Projednávání návrhu rozpočtových pravidel pro rok 2001  
6. Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých �kol 

# Informace o Bílé knize (Ing. Výlupek) 
7. Projednání návrhu studentské komory AS VUT na zástupce studentů do Rady pro 

informační systém VUT 
8. Různé 
 
Program jednání byl doplněn o projednávání návrhu rozpočtových pravidel pro rok 2001 (viz 
bod 5) a projednání návrhu SK AS VUT na zástupce studentů v Radě pro informační systém 
VUT (viz bod 7). 
 
Ad 1)  Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
Připomínky k zápisu:  
Ing. Kozák � po�ádal o úpravu zápisu na str. 4  Diskuse: 
$ vypustit odrá�ku: " Ing. Kozák: Dal návrh na jiné dělení financí mezi Centrum VUT a 

fakultami" a nahradit ji novým zněním: "Ing. Kozák: Dal návrh, aby v�echny součásti 
VUT odváděly stejný procentuální díl (poměr sloupce 18 a 19 tabulky A3, první část - 
Rozdělení dotace na rok 2000 - neinvestiční prostředky)." 

$ Vypustit druhou větu z druhé odrá�ky (odpovědi kvestora): "Návrh Ing. Kozáka 
předpokládá příspěvky fakult podle normativního počtu studentů".  

Doc. Materna sdělil, �e se z minulého zasedání AS VUT omlouval, neměl být proto uveden 
mezi neomluvenými senátory.  
Obě připomínky byly AS VUT akceptovány. 
 
Předseda Doc. Zbořil přečetl přítomným senátorům �ádost o abdikaci zástupce studentů 
FaVU v AS VUT BcA. Jakuba Demla. Členové AS VUT vzali tuto �ádost na vědomí. 
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Doc. Novotný sdělil senátorům, �e nástupcem BcA. Demla bude řádně zvolený náhradník 
Vojtěch Dvořák.  
 
 
Ad 2) Informace rektora, prorektorů a kvestora 
Doc. Zbořil sdělil senátorům, �e se z dne�ního jednání omluvila paní kancléřka Vanýsková, 
která je slu�ebně mimo Brno.  
 
# Informace rektora Vrbky 
Rektor Vrbka informoval o  
! volbě děkana Fakulty výtvarných umění. Děkanem FaVU byl vět�inou hlasů zvolen Prof. 

PhDr. Jan Sedlák, CSc., kterého rektor představil přítomným senátorům. Rektor Prof. 
Sedláka jmenoval do funkce od 1. 12. 2000 a domnívá se, �e nový děkan bude zárukou 
dal�ího pozitivního rozvoje FaVU. Rektor Vrbka a předseda Zbořil poblahopřáli Prof. 
Sedlákovi k jeho zvolení do funkce. Prof. Sedlák poděkoval za projevená blahopřání a 
sdělil, �e cítí velkou zodpovědnost a zároveň obrovskou podporu ze strany vedení VUT i 
AS VUT, za co� děkuje, 

! výběrovém řízení na místo ředitele Centra sportovních aktivit, kterého se zúčastnil i 
náměstek pro mláde� a tělovýchovu M�MT ČR Doc. Malý. Výběrová komise doporučila 
do funkce ředitele CESA PaedDr. Jaroslava Bogdálka,  rektor tento návrh akceptoval. Při 
této příle�itosti rektor pana náměstka informoval o koncepci tělovýchovy na VUT a 
po�ádal ho o podporu investičních záměrů na sportovi�tě VUT.  
Dále rektor informoval o svém dopisu předsedovi AS VUT Doc. Zbořilovi, který se týká 
návrhu na určení příslu�nosti akademických pracovníků CESA k akademickým obcím 
fakult. V návrhu rektor akceptoval přání jednotlivých pracovníků. 
K akademické obci FAST pracovníci: 
% Ing. Jaroslav Bu�ek 
% PaedDr. Jitka Dýrová 
% PhDr. Milan Kocourek 
% PaedDr. Jaroslav Nezhyba 
% PaedDr. Milan Slezáček 
% PaedDr. Radovan �imbera 
% PhDr. Karla Tománková  
K akademické obci FSI pracovníci: 
% PaedDr. Jaroslav Bogdálek 
% Mgr. Petr Havlíček 
% PaedDr. Vladimír Kolouch 
% RNDr. Hana Lepková 
% Hana Podhorská 
K akademické obci FEI pracovníci: 
% Mgr. Václav Fikar 
% Mgr. Václav Kotrbáček 
% Mgr. Ivo �marda 
% PedDr. Ivana Va�ourková 
% PaedDr. Eva Vykypělová 
Doc. Zbořil sdělil senátorům, �e na základě čl. 34 odst. 4 Statutu VUT příslu�í AS VUT 
rozhodnout o tomto návrhu. Před hlasováním o schválení vznesl dotaz, zda nemá někdo 
připomínky. Vzhledem k tomu, �e �ádné připomínky nebyly vzneseny, přistoupili členové 
AS VUT k hlasování o schválení následujícího návrhu na usnesení. 
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Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje vý�e uvedený návrh rektora na příslu�nost pracovníků 
CESA k akademické obci jednotlivých fakult. 
Hlasování: 
Pro � 21 hlasů 
Proti � 0 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 0 hlasů 
(Ing. Rosman nebyl v okam�iku hlasování  přítomen.) 
Návrh byl schválen. 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje vý�e uvedený návrh rektora na příslu�nost pracovníků 
CESA k akademické obci jednotlivých fakult. 

 
! dosa�ených výsledcích  ve vzdělávací činnosti a v oblasti vědy a výzkumu a konstatoval, 

�e k těmto výsledkům přispěly významnou měrou a pro VUT byly velkou oporou i zlínské 
fakulty. Dále hovořil o probíhajících přípravách nově zřízené Univerzity Tomá�e Bati, 
její� činnost bude oficiálně zahájena od 1. ledna 2001. Domnívá se, �e úzká spolupráce 
mezi UTB a VUT bude i nadále pokračovat. Věří, �e tato univerzita přispěje k rozvoji 
vzdělávání v ČR. 
Za zlínské kolegy hovořil Prof. Balátě - domnívá se, �e návaznost mezi VUT a UTB 
nemů�e být zpřetrhána. V několika posledních letech měly zlínské fakulty na VUT svého 
prorektora, který se stal pilířem celého osnování UTB. Prof. Balátě se jako člen Vědecké 
rady FT účastnil jednání, na kterém vze�el první návrh na zřízení UTB. Zdůvodnění 
zlínských vedoucích pracovníků bylo tak silné a cílevědomé, �e se záměr podařilo 
uskutečnit. Velmi ho tě�í sdělení rektora, �e zlínské fakulty byly VUT oporou. Tyto 
fakulty byly také v celé řadě věcí motivovány brněnskými fakultami. Věří, �e nově zřízená 
UTB má budoucnost a �e vzájemná spolupráce obou �kol bude pro budoucnost úspě�ná. 
Předseda ekonomické komise AS VUT Ing. Kozák poděkoval AS VUT za jeho přístup při 
rozdělení majetku a předal v�em senátorům typický dárek z Vala�ska.  
Rektor Vrbka sdělil, �e podal návrh ministru �kolství, aby pověřil výkonem funkce rektora 
UTB ve Zlíně Prof. Sáhu po dobu, ne� bude zvolen nový rektor.  
Na závěr Prof. Balátě a Ing. Hoffmann poděkovali místopředsedkyni AS VUT a 
místopředsedkyni RV� Doc. Münsterové za spolupráci a předali jí kytici. Za spolupráci 
také poděkovali a kytici předali tajemnici AS VUT Cardové.  

 
# Informace prorektora Kazelleho 
Doc. Zbořil přivítal na zasedání Prof. Kazelleho, který při�el informovat o činnosti CEVAPO. 
Prof. Kazelle sdělil, �e v�echny moduly zahájily svoji činnost, nabídka byla průbě�ně předána 
děkanům fakult na kolegiích rektora a zároveň byla rozeslána proděkanům. Krátce informoval 
senátory o jednotlivých modulech: 
Modul č. 1 � Centrum distančního vzdělávání, Údolní 19 - stě�ejní osobou Doc. Lojda. 
Modul č. 2 � Informační středisko FernUniversität Hagen � přihlá�eny osoby k dálkovému 
studiu v Hagenu. Modul zastře�uje prorektor Kazelle. 
Modul č. 3 � Univerzita třetího věku � činnost zahájena od října, o studium je velký zájem, je 
to velmi dobrý počin. 
Modul č. 4 � Centrum celo�ivotního vzdělávání - personální obsazení: 
Kategorie učitelů � PaedDr. Ivana Va�ourková, Ing. Helena Pálková.  
Techničtí pracovníci -  Mgr. Radovan Hakl a Ing. Simona Kučerová. 
Modul č. 5 � Koordinační centrum pro V� - personální obsazení: 
Mgr. Milan Klapetek a Mgr. Zdeněk Hons.  
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Sekretářka pro oba moduly 4 a 5 - Jarmila Denemarková. 

Moduly 4 a 5 sídlí na Antonínské a v současné době vrcholí jejich vybavování technikou 
z ministerského grantu. Slavnostní otevření se uskuteční v úterý 19. prosince po kolegiu 
rektora. Vlastní činnost těchto modulů bude zahájena od ledna 2001.  

Na závěr prorektor Kazelle popřál v�em členům AS VUT v�e nejlep�í do následujícího roku. 
 
# Informace kvestora Pěnčíka 
Kvestor informoval o  
! podepsané smlouvě o prodeji objektu Veslařská 230 � peníze jsou ji� na cestě, 
! podepisování smlouvy mezi rektorem VUT a primátorem m. Brna o výměně pozemků 

mezi městem Brnem a VUT, darovací smlouvě týkající se sportovního areálu PPV � 
uskuteční se v pátek 15. prosince 2000. Současně by chtěl rektor vyu�ít tohoto jednání 
k představení rozvoje kampusu PPV, 

! dotaci M�MT ve vý�i 1,7 mil. Kč, která byla poskytnuta zlínským fakultám za účelem 
zabezpečení bakalářského studia na UTB, 

! o uvolnění poslední rezervy ministra �kolství ve vý�i 4,4 mil. Kč vázané pro zřízení UTB 
ve Zlíně, 

! pochybení, ke kterému do�lo v průběhu posledních 14ti dnů ze strany M�MT ČR. Jedná 
se o program EUPRO 2000, kde asi u �esti programů v celkové hodnotě 3 mil. 120 tis. Kč 
místo neinvestičních prostředků (tak, jak bylo uvedeno ve smlouvách) byly VUT 
poskytnuty investiční prostředky. Jednáním s ředitelem Křenkem bylo dohodnuto, �e tento 
objem bude dodatečně formou dodatku ke smlouvám zahrnut do investičních prostředků 
a neinvestiční prostředky budou kryty ze zdrojů VUT, případně z dodatečné dotace 
M�MT na nespecifikované VaV, 

! problému se stipendium doktorandů, které vzhledem k nárůstu doktorandů od 31. 10. 
leto�ního roku nebude plně pokryto na v�ech V�. Výpadek stipendií doktorandů na VUT 
se dá očekávat asi ve vý�i 1,5 a� 2 mil. Kč. Je pravděpodobné, �e na vykrytí těchto 
nedostatků neinvestic bude rozdělena M�MT poslední rezerva, která podle dne�ního 
rozhovoru s ředitelem Kopřivou činí asi 16 mil. Kč a bude rozdělena podle klíče tak, jak 
se rozdělovaly na jaře nespecifikované prostředky pro vědu a výzkum.   

Vzhledem k tomu, �e se jedná o naprosto nezaviněné problémy, je nutné, aby: 
• prostředky, které VUT dodatečně obdr�í na vědu a výzkum, byly rozděleny na fakulty 

podle jejich podílu na programu EUPRO 2000,  a aby tak alespoň částečně zmíněný 
problém byl na příslu�ných fakultách kompenzován. Dal�í informace získá kvestor ve 
čtvrtek na poradě kvestorů, 

• stipendia doktorandů byla vyplacena ve vý�i standardního průměru za listopad s tím, �e se 
fakulty dostanou do ztráty hospodaření. Rozdíl bude poukázán rozpočtovým opatřením 
z celo�kolských prostředků na fakulty.  

Následně proběhla krátká diskuse senátorů, po které předseda Doc. Zbořil přednesl návrh na 
usnesení, o kterém bylo hlasováno. 
Návrh na usnesení: 
AS VUT souhlasí s návrhem kvestora na rozdělení dodatečných prostředků na vědu 
a výzkumu na krytí programu EUPRO 2000 a na vyplacení stipendií doktorandů za měsíc 
prosinec v plné vý�i (tj. ve vý�i vyplacené za měsíc listopad).  
Hlasování: 
Pro � 20  hlasů 
Zdr�el se hlasování � 2 hlasy 
Proti � 0 hlasů  
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Návrh byl schválen. 
UAS  2 
AS VUT souhlasí s návrhem kvestora na rozdělení dodatečných prostředků na vědu 
a výzkumu na krytí programu EUPRO 2000 a na vyplacení stipendií doktorandů za měsíc 
prosinec v plné vý�i (tj. ve vý�i vyplacené za měsíc listopad).  
 
! Dle informace kvestora Poslanecká sněmovna Parlamentu ČR rozhodla na návrh poslance 

Plevy v pří�tím roce přidělit VUT mimořádnou dotaci ve vý�i 7 mil. Kč na přípravu akce 
"Integrovaný objekt FP a FEI". Naplno se tak má rozjet celá dostavba areálu PPV.  

! Doc. Münsterová  po�ádala o mo�nost sdělit záva�nou informaci rektoru Vrbkovi. Na 
zasedání předsednictva RV� dne 7. prosince bylo přijato stanovisko předsednictva RV� 
k novele zákona. Jednání bylo velmi obtí�né, původní návrh byl přiklonit se k přijatému 
stanovisku ČKR. Ředitel M�MT Bene� ale upozornil, �e ČKR se vyjadřovala k materiálu, 
který je ji� překonaný, neboť M�MT ve svém jednání s poslanci ji� pokročilo dále -  
změny nejsou zatím nikde zachyceny. Doc. Münsterová po�ádala rektora Vrbku, aby na 
ČKR věnoval velkou pozornost při projednávání stanoviska ČKR, neboť toto stanovisko 
bude na základě jednání dne 7. prosince podporovat i RV�. Rektor doporučil o této 
zále�itosti společné jednání po skončení zasedání AS VUT.  

 
 
Ad 3) Projednání záměru vedení VUT na vytvoření FIT 
Na minulém zasedání AS VUT rektor Vrbka informoval o záměru zřízení Fakulty 
informačních technologií (FIT). Důvodová zpráva vedení VUT na zřízení FIT a související 
změny na FEI byla rozeslána členům AS VUT E-mailem dne 4. prosince 2000. Dále byl 
členům AS VUT zaslána dne 7. prosince kopie dopisu děkana FEI Honzíka rektoru Vrbkovi, 
týkající se vyjádření Vědecké rady FEI k názvu fakult a studijních programů obou fakult - 
Fakulty informačních technologií a Fakulty elektrotechniky a komunikačních technologií 
(FEKT). Na dne�ním zasedání předal předseda studentské komory AS VUT Jaroslav �vec 
materiál "Připomínky k záměru zalo�ení Fakulty informačních technologií a související 
transformace Fakulty elektrotechniky a informatiky VUT v Brně", zpracovaný studentskou 
komisí SP SU FEI. 
Rektor sdělil, �e prozatímní sídlo nově zřízené fakulty by mělo být v objektu Bo�etěchova, 
později by se měla přemístit do areálu PPV. Předpokládaný počet studentů 1 000 a� 1 500.  
 
DISKUSE: 
Předseda SK AS VUT Jaroslav �vec sdělil, �e nejzásadněj�í připomínka studentů FEI, kterou 
je pověřen interpretovat, se týká ře�ení financování mezifakultní výuky. Dále se studenti 
obávají, aby studijní programy nově vzniklé fakulty byly dostatečně technicky zaměřeny, aby 
nesklouzly na teoretickou rovinu, jako je tomu u studijních programů MU.  
Prof. Balátě sdělil, �e je třeba, aby do přípravy FIT byly zainteresovány ústavy zaměřené na 
informatiku i z jiných fakult VUT, co� není v důvodové zprávě o vzniku FIT explicitně 
vyjádřeno a bylo by výrazem součinnosti a spolupráce jak v oblasti pedagogické, tak 
i vědecko-výzkumné mezi fakultami. 
Doc. Podrou�ek vznesl připomínku, �e pan rektor na minulém zasedání přislíbil získat 
stanoviska AS FEI  a VR FEI ke zřízení FIT. Vyjádřila se v�ak pouze Vědecká rada FEI, 
navíc jen k názvu fakult a ne k jejich zřizování. Důvodová zpráva neobsahuje zcela přesné 
informace, proto by nebylo seriozní, aby tento materiál schvaloval AS VUT.  
Rektor sdělil, �e AS VUT by na dne�ním zasedání měl vyjádřit souhlas k dal�ím krokům 
v jednání o zřízení FIT. Důvodová zpráva vyjadřuje názor vedení VUT a byla zpracována na 
základě podkladů předlo�ených FEI.  
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Doc. Materna sdělil, �e základem v�ech fakult jsou studijní programy, ty je třeba intenzivně 
vytvářet a tím nebude narůstat napětí pracovníků, kteří se budou moci soustředit na práci pro 
akreditaci.  
Doc. Ma�ek sdělil, �e schválením záměru na zřízení FIT bude získáno oprávnění vést dal�í 
kroky ke zřízení této nové fakulty.  
Po diskusi AS VUT hlasoval o následujícím návrhu na usnesení. 

Návrh na usnesení: 
AS VUT souhlasí se záměrem vedení VUT na zřízení Fakulty informačních technologií 
a související transformaci FEI VUT. 
Hlasování: 
Pro � 14 hlasů 
Proti � 2 hlasy 
Zdr�el se hlasování - 5 hlasů 
(V okam�iku hlasování bylo přítomno 21 senátorů.) 
Návrh byl schválen. 
UAS 3  
AS VUT souhlasí se záměrem vedení VUT na zřízení Fakulty informačních technologií 
a související transformaci FEI VUT. 
 
 
Ad 4) Projednání vnitřních předpisů VUT 
# Změny a doplnění Mzdového předpisu VUT  - Dodatek č. 3 
Na minulém zasedání obdr�eli senátoři návrh na "Změny a doplnění Mzdového předpisu VUT 
- Dodatek č. 3".  Kvestor Pěnčík sdělil, �e tento návrh reaguje na zákonné změny, které se 
vyskytují v mzdových tarifech. V předlo�eném návrhu je správně zachycena minimální mzda, 
v průměru se tarifní mzda zvy�uje o 8 %.  
Změny procházely diskusí na úrovni tajemníků fakult a následně návrh pro�el jednáním na 
výjezdním zasedání kolegia rektora, kterého se zúčastnili i předsedové AS fakult. Návrh byl 
také projednán s Koordinační odborovou radou VUT, která odmítla dvouřádkovou tabulku 
ostatních pracovníků. Po diskusi bylo přijato stanovisko KOR a byla zpracována tabulka 
třířádková. Dal�í připomínka KOR se týkala tabulky akademických pracovníků - kat. A2a, 
navr�en vy��í nárůst tarifní mzdy. Na jednání s KOR byly tyto změny přijaty a Dodatek č. 3 
byl schválen. Dnes před jednáním AS VUT rektor Vrbka s Ing. Zmekem podepsali Kolektivní 
smlouvu na rok 2001 -  Mzdový předpis VUT je přílohou kolektivní smlouvy.  
Kvestor Pěnčík po�ádal přítomného předsedu KOR Ing. Zmeka o vyjádření.  
Ing. Zmek sdělil, �e jednání mezi vedením VUT a KOR proběhlo korektně, problémy byly 
vyře�eny. KOR přistoupila, s vědomím v jaké finanční situaci se �kola nachází, 
k předlo�enému návrhu a schválila jej.  
 
DISKUSE: 
Dr. Kábelová vznesla dotaz, zda při tvorbě mzdových tabulek bylo provedeno srovnání s 
jinými vysokými �kolami, např. MU? 
Kvestor Pěnčík odpověděl, �e byly srovnány mzdové tabulky MU a ČVUT. Tarify na obou 
V� jsou vy��í - u MU nepatrně, u ČVUT výrazněji, je zde v�ak otázka skladby celé mzdy, 
včetně 13. a 14. platu a  vý�e pohyblivé slo�ky.  
Dr. Kábelová sdělila, �e existuje stupnice schválená vládou ze dne 11. 12. 2000 pro státní 
zaměstnance. V�em pedagogickým pracovníkům na základních a středních �kolách se zvy�uje 
částka o 8 % nejvy��ího platového stupně v platové třídě. V praxi to tedy znamená, �e 
i nejni��í tarifní platy jsou navy�ovány o pevnou částku 8 %, vypočítanou  z nejvy��ího 
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platového stupně tarifu. Dále vznesla připomínku, �e v tarifních třídách není zohledňována 
praxe.  
Ing. Sekanina upozornil na skutečnost, �e při pový�ení tarifních platů v jedné kategorii je 
mo�né dostat se do mínusu v kategorii jiné. Navý�ení tarifů by mělo být zpracováno velmi 
opatrně, neboť se mů�e stát, �e úspě�ná pracovi�tě budou muset dotovat  pracovi�tě méně 
úspě�ná. Problém nastává na ústavech, kde je vy��í počet profesorů a docentů.  
Prof. Balátě sdělil, �e byl svědkem jednání Sněmu RV�, kde bylo zástupci různých vysokých 
�kol toto téma diskutováno. Reakce předsedy RV� vyzněla v tom smyslu, �e je třeba hodnotit 
ne pouze tarifní plat, ale celkový roční hrubý plat, přičem� platy zaměstnanců jsou ře�eny 
mzdovým předpisem veřejné vysoké �koly.  
Ing. Zmek sdělil, �e zále�itost zohlednění praxe v tarifních tabulkách byla diskutována v 
minulosti při tvorbě mzdového předpisu, neboť KOR zastávala názor praxi uznávat. Bývalé 
vedení VUT přesvědčilo KOR o účelnosti nahlí�ení na akademické pracovníky z pohledu 
růstu kvalifikace v horizontálním směru a po dlouhých debatách nakonec KOR mzdový 
předpis s jednořádkovou tabulkou schválila.  
Je třeba si uvědomit, �e v současné době existují dva platové a mzdové předpisy � zákon o 
platu (základní a střední �koly) a zákon o mzdě (vysoké �koly). V� přijala jiný směr 
hodnocení a stanovování tarifních mezd. KOR je toho názoru, �e vý�e tarifních mezd je to 
první, co zaměstnanci posuzují. V situaci, kdy byl mzdový předpis v loňském roce schválen  
ji� v podstatě nevidí cestu, jak otázku praxe naplnit. Ji� tehdy upozorňoval, �e případný návrat 
k víceřádkové tabulce bude prakticky nemo�ný. Filosofie byla postavena tak, aby mlad�í a 
začínající pracovníci byli motivováni tarifním platem ke vstupu na �kolu.  
Platnost změn tarifních tabulek je navr�ena od 1. 4. 2001. Pokud kterákoliv strana získá 
názor, �e by se mělo o těchto tabulkách jednat znovu,  je v�dy mo�né podobná jednání zahájit.  
Doc. Ma�ek doporučil praxi v kategorii asistentů zhodnotit. Dle jeho názoru je tristní, aby 
středo�kolský učitel měl vy��í plat ne� učitel na vysoké �kole. Navrhl změnit termín platnosti 
dodatku z 1. 4. na 1. 1. 2001. Svůj návrh zdůvodnil tím, �e učitelé základních a středních �kol 
budou mít navý�eny platy k tomuto datu. Dále po�ádal o uznání příplatků za práci v riziku.  
Kvestor Pěnčík sdělil, �e platnost Dodatku č. 3 od 1. 4. byla navr�ena proto, aby bylo mo�né 
časově změny zvládnout  (z důvodu nutnosti registrace na M�MT). 
Ing. Rosman sdělil, �e ni��í platy vysoko�kolských učitelů ve srovnání s učiteli na středních 
�kolách jsou poni�ující. Učitelské povolání je zařazeno na třetím místě co do náročnosti, tato 
skutečnost je v�ak finančně zcela nedoceněna.  
Doc. Münsterová  sdělila, �e pova�uje za důle�ité, aby se návrh Doc. Ma�ka na změnu 
platnosti dodatku od 1. 1. 2001 uskutečnil. 
Následně kvestor telefonicky konzultoval otázku registrace na M�MT s mo�ností realizovat 
změnu k datu 1. 1. 2001 a sdělil senátorům, �e M�MT navrhuje schválit Dodatek č. 3 
Mzdového předpisu VUT v předlo�eném znění s výjimkou tabulek, u kterých bude změna 
platnosti s termínem 1. 2. 2001. 
Předseda AS VUT Doc. Zbořil proto podal následující návrh na usnesení. 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 3 Mzdového předpisu VUT v předlo�eném 
znění, s výjimkou tabulek, u kterých bude termín změněn na 1. 2. 2001. AS VUT doporučuje 
fakultám, aby navý�ení za měsíc leden bylo vyplaceno se zpětnou platností formou odměny. 
Hlasování:  
Pro � 15 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 5 hlasů 
Proti � 1 hlas 
(Doc. Materna se omluvil z dal�ího zasedání AS VUT.) 
Návrh byl schválen. 
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UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 3 Mzdového předpisu VUT v předlo�eném 
znění, s výjimkou tabulek, u kterých bude termín změněn na 1. 2. 2001. AS VUT doporučuje 
fakultám, aby navý�ení za měsíc leden bylo vyplaceno se zpětnou platností formou odměny. 
 
# Novelizace Statutu VUT 
Návrh novelizace Statutu VUT byl předán členům AS VUT na minulém zasedání a prorektor 
Dub na něm seznámil senátory s navr�enými změnami.  
Doc. Zbořil sdělil, �e na M�MT byla konzultována změna čl. 6 Statutu VUT, kterou schválil 
AS VUT na svém zasedání dne 17. října 2000 (UAS č. 2). M�MT ČR doporučilo vzhledem k 
V� zákonu příslu�né usnesení změnit v tom smyslu, �e AS vnitřní normy neschvaluje, ale 
pouze se k nim vyjadřuje. Doc. Zbořil proto podal následující návrh na revokaci UAS 2 z 
minulého zasedání AS. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT revokuje svoje usnesení UAS 2 z jednání AS VUT ze dne 17. října 
2000 a  schvaluje novou změnu čl. 6 Statutu VUT v tomto znění: "AS VUT schvaluje změnu 
znění čl. 6 Statutu VUT, který bude doplněn o odstavec: K vnitřním normám upravujícím 
vnitřní pravidla hospodaření VUT se vyjadřuje AS VUT". 
Hlasování: 
Pro � 20 hlasů 
Proti � 0 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 1 hlas 
Návrh byl schválen. 
UAS 5  
Akademický senát VUT revokuje svoje usnesení UAS 2 z jednání AS VUT ze dne 17. října 
2000 a schvaluje novou změnu čl. 6 Statutu VUT v tomto znění: "AS VUT schvaluje změnu 
znění čl. 6 Statutu VUT, který bude doplněn o odstavec: K vnitřním normám upravujícím 
vnitřní pravidla hospodaření VUT se vyjadřuje AS VUT". 
 
Vzhledem k tomu, �e ani na dne�ním zasedání nebyly k předlo�enému návrhu novelizace 
Statutu VUT vzneseny �ádné připomínky, byl podán následující návrh na usnesení, o kterém 
bylo hlasováno. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje novelizaci Statutu VUT ve znění předlo�eném na minulém 
zasedání, s respektováním změny čl. 6 dle UAS 5 tohoto zasedání. 
Hlasování: 
Pro � 20 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 1 hlas 
Proti -  0 hlasů 
Návrh byl schválen. 
UAS 6 
Akademický senát VUT schvaluje novelizaci Statutu VUT ve znění předlo�eném na minulém 
zasedání, s respektováním změny čl. 6 dle UAS 5 tohoto zasedání. 
 
# Změny a doplnění Pracovního řádu VUT v Brně - Dodatek č. 1 
Návrh změn a doplnění Pracovního řádu VUT v Brně byl členům AS VUT rozeslán dne 
5. prosince E-mailem. Kvestor Pěnčík k předlo�enému materiálu sdělil, �e navr�ené změny 
reagují pouze na změny zákonných předpisů uvedené v novele Zákoníku práce. Vzhledem k 
těmto skutečnostem po�ádal kvestor AS VUT o schválení předlo�eného návrhu.  
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Následně proběhla krátká diskuse o formě zpracování Pracovního řádu VUT, kdy Doc. Zbořil 
informoval o svém rozhovoru s předsedou LK AS VUT Mgr. Bo�kem: Pracovní řád VUT by 
neměl opisovat zákon, ale měl by být prováděcím předpisem. 
Předseda KOR VUT Ing. Zmek doporučil Pracovní řád VUT neměnit, neboť vedoucí 
pracovníci mají povinnost seznámit pracovníky při nástupu se v�emi předpisy a je třeba 
zdůvodňovat některá základní ustanovení, která v Zákoníku práce jsou. Odvolávky na zákoník 
práce by byly velmi nepřehledné. 
Po diskusi členové AS VUT v�eobecně souhlasili s hlasováním o předlo�eném návrhu beze 
změn.  

Návrh na usnesení: 
Akademický senát  VUT schvaluje změny a doplnění Pracovního řádu VUT v Brně - Dodatek 
č. 1 ve znění předlo�eném kvestorem dne 5. prosince 2000. 
Hlasování: 
Pro � 20 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 1 hlas 
Proti � 0 hlasů 
Návrh byl schválen. 
UAS 7 
Akademický senát  VUT schvaluje změny a doplnění Pracovního řádu VUT v Brně - Dodatek 
č. 1 ve znění předlo�eném kvestorem dne 5. prosince 2000. 
 
# Jednací řád Umělecké rady FaVU  
Tento předpis byl projednáván na minulém zasedání AS VUT, kde se po del�í diskusi senátoři 
dohodli odlo�it definitivní schválení na dne�ní zasedání, aby mohl být odsouhlasen novým 
děkanem FaVU a novým AS FaVU.  
AS FaVU tento řád projednal na svém zasedání dne 28. 11. 2000 a provedl v něm řadu změn 
ve formulacích a celkovém zjednodu�ení algoritmu rozhodování UR v intencích zákona. 
Hlavní změna se týká způsobu hlasování v Umělecké radě FaVU. Upravený materiál byl 
rozeslán členům AS VUT E-mailem dne 8. prosince 2000.  
Doc. Münsterová sdělila, �e nové znění JŘ UR FaVU je přesněj�í a výsti�něj�í a doporučila 
jej schválit. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schválil Jednací řád Umělecké rady FaVU ve znění předlo�eném dne 
8. prosince 2000. 
Hlasování:  
Pro - 22 hlasů 
Zdr�el se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 
Návrh byl schválen. 
UAS 8  
Akademický senát VUT schválil Jednací řád Umělecké rady FaVU ve znění předlo�eném dne 
8. prosince 2000. 
 
# Přílohy Statutu FAST 
Vzhledem k nepřítomnosti zástupce FAST Mgr. Bo�ka bylo schválení tohoto předpisu 
přesunuto na pří�tí zasedání AS VUT. 
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Ad 5) Projednávání návrhu rozpočtových pravidel pro rok 2001 
Na minulém zasedání AS VUT obdr�eli členové AS VUT "Návrh rozpočtových pravidel pro 
rok 2001" - verze IV. ze dne 14. 11. 2000. Tímto materiálem se na svém zasedání dne 28. 11. 
2000 zabýval AS Fakulty elektrotechniky a informatiky a vznesl k němu řadu připomínek, 
které sdělila předsedkyně AS FEI Dr. Krupková ve svém dopise ze dne 4. prosince 2000 
kvestoru Pěnčíkovi. Kopie tohoto dopisu byla zaslána členům AS VUT E-mailem dne 
5. prosince. 
Na dne�ním zasedání AS VUT proběhla debata k předlo�enému návrhu a byly diskutovány i 
připomínky AS FEI. V závěru diskuse členové AS VUT doporučili uskutečnit jednání 
ekonomické komise AS VUT v prvním pracovním týdnu po novém roce. Předseda Doc. 
Zbořil doporučil na jednání přizvat i prorektora pro vědu a výzkum (ře�ení financování 
FRV�). Jednání EK AS VUT se uskuteční v úterý dne 2. 1. 2001 v 10:00 hodin v místnosti 
kvestora.  
Jednání EK AS VUT se ji� nezúčastní předseda EK (zástupce FaME ze Zlína) Ing. Kozák. 
Předseda Doc. Zbořil proto upozornil členy EK AS VUT na nutnost zvolit si svého nového 
předsedu.  
Doc. Münsterová navrhla, aby z důvodu nepřítomnosti Dr. Popely se stal členem EK Ing. 
Sekanina, který je ochoten Dr. Popelu zastupovat i v této komisi. Doc. Zbořil vznesl dotaz na 
senátory, kdo souhlasí se schválením Ing. Bohumila Sekaniny, CSc. za člena ekonomické 
komise AS VUT? 
Hlasování: 
Pro � 18 hlasů 
Proti � 0 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 0 hlasů 
Návrh byl schválen. 
UAS 9  
Akademický senát VUT schválil Ing. Bohumila Sekaninu, CSc. do funkce člena ekonomické 
komise AS VUT po dobu nepřítomnosti Dr. Popely.  
 
Dále senátoři chvíli diskutovali a vzná�eli dotazy na kvestora týkající se zejména financování 
FRV�, vykazování prostředků na vědu a výzkum a projekty CEPu. Bylo konstatováno, �e se 
těmito zále�itostmi bude také zabývat ekonomická komise AS VUT v rámci jednání 
o pravidlech hospodaření VUT. 
 
 
Ad 6) Informace zástupců AS VUT z jednání Rady vysokých �kol 
Doc. Münsterová informovala o zasedání předsednictva RV� dne 7. prosince 2000. Na 
programu jednání bylo: 
$ Vystoupení představitelů M�MT - zúčastnil se pouze ředitel Bene�, který odpovídal na 

dotazy v diskusi. 
$ Aktuální problémy vysoko�kolských knihoven - informace o jejich rozvoji a spolupráci. 

Připravuje se nový zákon o knihovnictví - je třeba rozhodnout, zda budou V� knihovny 
zařazeny do sítě veřejných knihoven. Bylo ulo�eno, aby příslu�ná odborná komise RV� 
sledovala vývoj tvorby zákona o knihovnictví a v rozhodujících okam�icích informovala 
předsednictvo RV�. 

$ Tělovýchova na vysokých �kolách - předsednictvu RV� byla předlo�ena zpráva, kterou 
zpracovala skupina pod vedením Doc. Mazala, předsedy Oborové sekce pro Tv  RV�. 
Tělovýchova na V� je uznávána a bude podporována. Bylo konstatováno, �e je to 
nejenom otázka studijního předmětu, ale i správného vyu�ití volného času studentů. 
Předsednictvo RV� komisi podpořilo a zprávu přijalo. 
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$ Problematika Fondu rozvoje V�: 
a) Změna Statutu Fondu. 
b) Volba předsedy a místopředsedy Výboru FRV� (předsedou byl zvolen Prof. Pravoslav 

Stránský z Lékařské fakulty UK v Hradci Králové, místopředsedou Prof. Gabriel z TU 
v Liberci.  

c) Deset let Fondu rozvoje V� - Fond rozvoje zavr�í v této době 10 let své činnosti. Byla 
podána zpráva k 10 letům FRV� a v souvislosti s tímto výročím bylo naplánováno 
společné slavnostní zasedání výboru FRV� a předsednictva RV� na 15. února 2001.  

d) Předbě�né výsledky výběrového řízení FRV� pro rok 2001 - byla podána zpráva. 
Doc. Münsterová informovala o připravující se změně financování RV�; M�MT navrhuje 
financovat činnost RV� ze svých prostředků prostřednictvím dotačního fondu. Radě V� by 
byly prostředky poskytnuty z M�MT prostřednictvím Karlovy univerzity (doposud V� platí 
za ka�dého svého zástupce finanční příspěvky). 

Doc. Podrou�ek informoval o zasedání Sněmu RV�, který se uskutečnil 30. listopadu 
2000. Sněm se zabýval zejména ekonomickými otázkami vysokých �kol. Rozpoutala se zde 
velká diskuse o financování studijních programů. U některých studijních programů - zejména 
filosofických směrů - do�lo k navý�ení koeficientů. Tím do�lo k relativnímu sní�ení 
koeficientů náročnosti u jiných studijních programů. U dvou studijních programů textilního 
zaměření byl návrh na sní�ení koeficientu, ten v�ak sněm neschválil.  
 
Na jednání AS VUT se dostavil nový zástupce studentů z FaVU Vojtěch Dvořák, který slo�il 
slib člena AS VUT a podepsal jej. Tím se stal právoplatným členem AS VUT s hlasovacím 
právem.  
 
# Informace o Bílé knize (Ing. Výlupek) 
Ing. Výlupek se jako zástupce studentské komory RV� za VUT zúčastnil řady jednání 
týkajících se Bílé knihy. V nedávné době proběhl národní seminář, který měl slou�it k 
vněj�ímu připomínkování Bílé knihy. Ing. Výlupek se semináře nezúčastnil, ale sly�el ohlasy, 
�e organizace tohoto semináře nebyla dobře zabezpečena.  
Slova se ujala Doc. Münsterová, která se tohoto semináře zúčastnila a zastupovala na něm 
předsedu RV� Doc. Je�ka.  Doc. Münsterová sdělila, �e  národní seminář k Bílé knize se 
uskutečnil 21. listopadu na M�MT ČR. Úvodní informace o tomto semináři nebyly zcela 
dobře zveřejněny. Jednání probíhalo následovně: Společné zahájení, následovala dal�í jednání 
rozdělená do tří debatních komisí a seminář byl ukončen znovu společným zasedáním. Doc. 
Münsterová se účastnila komise, která se věnovala přechodu od direktivního k 
samosprávnému řízení �kol a k hodnocení kvality V�. Druhá komise se zabývala otázkami 
studijních a vzdělávacích programů a otázkou volného času. Třetí komise se zabývala 
otázkami celo�ivotního vzdělávání. Na závěrečném plenárním zasedání byly shrnuty 
připomínky jednotlivých komisí a ministr �kolství jednání uzavřel s tím, �e některé 
připomínky budou přijaty, některé přijaty být nemohou.  
Celého jednání se zúčastnilo poměrně málo zástupců vysokých �kol a týkalo se zejména 
problematiky regionálního �kolství, vysokým �kolám byla věnována malá pozornost.  
Doc. Münsterová kladně zhodnotila v Bílé knize zpracovanou kapitolu týkající se terciálního 
vzdělávání, které zahrnuje vy��í odborné �koly a vysoké �koly. Tuto kapitolu zpracovala 
velmi kvalitně ředitelka CSV� Ing. �ebková. 
Ing. Výlupek sdělil, �e Bílá kniha nyní prochází finálními úpravami a na začátku pří�tího roku 
by měla vyjít.  
Dále Ing. Výlupek informoval o akcích, kterých se jako zástupce studentské komory Rady 
vysokých �kol za VUT zúčastnil, zejména o oslavách 17. listopadu, v rámci kterých se 
uskutečnilo slavnostní zasedání na M�MT, kladení věnců, slavnostní koncert a ples. Zúčastnil 
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se také několika zahraničních konferencí - ECStA Coimbra, ESIB �eneva, ESC Paří�, CATS 
Leira.  
Závěrem Ing. Výlupek informoval o jednáních studentské komory RV�, o jednání na M�MT, 
které se týkalo implementace Boloňské deklarace (kterého se zúčastnil společně s Doc. 
Münsterovou) a sdělil, �e je dále ochoten spolupracovat s VUT a pokračovat ve své činnosti 
i na nově zřízené UTB ve Zlíně.  
 
Prof. Balátě sdělil, �e se zúčastnil národního semináře o Bílé knize spolu s Doc. Münsterovou.  
Ocenil jeho uspořádání jako přínosné hlavně pro regionální �kolství a pro mo�nost vznést 
připomínky k Bílé knize, kterých bylo z jednotlivých komisí podáno značné mno�ství. Ocenil 
předev�ím úvod do problematiky Bílé knihy výsti�ně podaný v předná�ce ministra �kolství a 
zejména v předná�ce Prof. Kotáska - vedoucího autorského kolektivu.  
 
 
Ad 7 ) Projednání návrhu studentské komory AS VUT na  zástupce studentů 
          do Rady pro informační systém 
Předseda SK AS VUT Jaroslav �vec sdělil, �e studentskou komorou AS VUT byl navr�en 
jako zástupce studentů do Rady pro informační systém na období �esti měsíců Tomá� 
Podermaňski. S odvoláním na čl. 39, odst.3 Statutu VUT o tomto návrhu AS VUT hlasoval. 
Doc. Zbořil vznesl dotaz, kdo souhlasí s návrhem studentské komory AS VUT na delegování 
zástupce studentů do Rady pro informační systém Tomá�e Podermaňskiho na období �esti 
měsíců? 
Hlasování:  
Pro � 20 hlasů 
Zdr�el se hlasování � 1 hlas 
Proti � 0 hlasů 
Návrh byl schválen. 
UAS 10  
Akademický senát VUT deleguje na návrh studentské komory AS VUT do Rady pro 
informační systém zástupce studentů Tomá�e Podermaňskiho na období �esti měsíců.  
 
 
Ad 8) Různé 
$ Doc. Zbořil sdělil, �e mu předsedové akademických senátů brněnských vysokých �kol 

průbě�ně zasílají jejich �kolské časopisy, které jsou v případě zájmu k dispozici v�em 
členům AS VUT v místnosti AS VUT.  

$ Doc. Zbořil informoval o společných setkáních předsedů akademických senátů 
brněnských vysokých �kol. První jednání se uskutečnilo na začátku leto�ního roku - 
vyvolal je předseda AS MU Kostroň. Druhé setkání svolal Doc. Zbořil a uskutečnilo se v 
září v klubu Centra VUT na Antonínské. Zatím poslední setkání proběhlo v říjnu v areálu 
MZLU. V lednu je plánováno dal�í jednání, které by se mělo uskutečnit na JaMU. 

$ Dne 22. prosince se Doc. Zbořil zúčastní jednání na Masarykově univerzitě. Hlavním 
bodem bude seznámení se zamý�leným kampusem MU v Bohunicích.  

$ Na závěr Prof. Balátě sdělil, �e vzhledem ke zřízení UTB ve Zlíně končí jeho činnost 
zástupce VUT v Radě vysokých �kol. Zúčastnil se zasedání třech sněmů RV�, 3 x aktivně 
zasedání komise pro rozvoj V�, které předsedá Prof. Bednář. Vzhledem k tomu, �e na 
zasedání nově zvoleného AS VUT (AS VUT č. 3 ze dne 7. prosince 1999) byl jako 
náhradník zvolen za delegáta VUT v RV� Doc. Ma�ek (UAS č. 5), přenechává mu tímto 
svoje místo. Je třeba zaslat delegační dopis na RV�. 
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$ Předseda Doc. Zbořil po�ádal zástupce studentské komory AS VUT, aby si zvolili svého 
zástupce (náhradníka) do studentské komory RV� namísto Ing. Výlupka, který jako 
zástupce ze Zlína také končí svoji činnost.  

$ Doc. Podrou�ek informoval o bro�urce M�MT, kterou obdr�el na zasedání sněmu RV� 
"Koncepční záměr reformy maturitní zkou�ky" - zájemci se mohou v případě zájmu na něj 
obrátit. 

 
 
Na závěr jednání poděkoval předseda AS VUT Doc. Zbořil v�em kolegům ze zlínských fakult 
za jejich spolupráci v AS VUT a popřál jim hodně úspěchů v podobné práci na Univerzitě 
Tomá�e Bati ve Zlíně. V�em popřál hezké pro�ití vánočních svátků a v novém roce hlavně 
hodně zdraví a elánu do dal�í práce.  
 
 
 
 

Pří�tí zasedání AS VUT se uskuteční v úterý dne 9. ledna 2001 v 9:00 hodin  
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1. 

 
 
 
 
 
 
 
 
              Jaroslav �vec, v. r.          Doc. Ing. Franti�ek Zbořil, CSc., v. r. 
předseda Studentské komory AS VUT                                    předseda AS VUT v Brně 
 
 
 
 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
 
 
 
 
 


